
Uchwała Nr XXXI/161/2021 

Rady Miejskiej w Radoszycach 

z dnia 4 marca 2021 r. 

w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie 

Na podst. art. 18 b ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

(Dz. U. z 2020 r., poz. 713 z późn. zm.) oraz art. 9 ust 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o 

petycjach (tj. Dz. U. z 2018 r. poz. 870) 

§ 1. Uznaje się, ze wniesiona w dniu 6 lutego 2021 r. petycja dotycząca stosowania witaminy D 

mającej wpływ na infekcje SARS-CoV-2 nie zasługuje na uwzględnienie. 

§ 2. Uzasadnienie dla sposobu rozpatrzenia petycji stanowi załącznik do uchwały. 

§ 3.  O sposobie rozpatrzenia petycji Przewodniczący Rady zawiadomi wnoszącego. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
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Uzasadnienie 

W dniu 6 lutego 2021 roku do Urzędu Miasta i Gminy w Radoszycach wpłynęła petycja drogą 

elektroniczną, dotycząca przekazaniu mieszkańcom gminy informacji na temat wpływu 

witaminy D i infekcji SARC-COV-2. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  na posiedzeniu w dniu 16 lutego 2021 roku rozpoznała 

przedmiotową petycję i przedstawiła Radzie Miejskiej projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Po zapoznaniu się przez członków komisji z treścią proponowanej uchwały uznano, iż 

podjęcie uchwały o takiej treści jest niezasadne. Zdaniem Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  

nie ma potrzeby podejmowania uchwały odnośnie odrębnego komunikatu/uchwały, oraz 

przekazania specjalnego pakietu profilaktycznego. 

W stanowisku konsultantów krajowych przy Premierze Rzeczypospolitej z dnia 1.02.2021 r. 

Ministerstwo Zdrowia podało komunikat odnośnie zaleceń dotyczących postępowania u osób 

z chorobą COVID-19 leczonych w domu gdzie określono postępowanie przy infekcji 

SARS_CoV-2 a także uzupełnianie i dawkowanie witaminy D szczególne w czasie jesienno-

zimowym tj.: 

„ 13. Brak wiarygodnych danych dotyczących wpływu stosowania witaminy D na ryzyko 

zakażenia  

i przebieg choroby COVID-19. Ze względu na powszechny niedobór wit. D w populacji – 

szczególnie w okresie jesiennym i zimowym – oraz niewielkie ryzyko powikłań zaleca się 

stosowanie suplementacyjnej dawki wit. D do 2000 IU dziennie u dorosłych (do 4000 IU 

u osób powyżej 75 roku życia), zgodnie z zaleceniami suplementacji tej witaminy w populacji 

polskiej. 

Zalecenie AOTMiT wskazują na ryzyko cięższego przebiegu choroby u pacjentów 

z niedoborami witaminy D, przy jednoczesnym małym ryzyku związanym ze stosowaniem tego 

preparatu. Zasady suplementacji i leczenia witaminą D – nowelizacja 2018 r. jednoznacznie 

wskazują na konieczność suplementacji tej witaminy w całej populacji polskiej, przez 

większość roku. Jednocześnie ostatnie dane opublikowane w The Lancet 

Diabetes&Endocrinology wskazują na brak istotnego wpływu podawania witaminy D na 

przebieg ostrych infekcji dróg oddechowych.” 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  współpracując z Burmistrzem nabyła wiedzę dotyczącą 

opieki osób niepełnosprawnych i niesamodzielnych. Urząd wraz z Miejsko – Gminnym 

Ośrodkiem Pomocy Społecznej regularnie opiekuje się ww osobami niosąc im bezpośrednią 

pomoc. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji stwierdza, iż Rada Miejska nie posiada wiedzy ani 

kompetencji w sprawach medycznych, a posiłkowanie się nie potwierdzonymi informacjami 

internetowymi nie jest bezpieczne dla zdrowia i życia mieszkańców gminy. 



Jednocześnie komisja przychyla się do podania do publicznej wiadomości komunikatu 

Ministerstwa Zdrowia w sprawie „zaleceń dotyczących postępowania u osób z chorobą 

COVID-19 leczonych w domu” w którym jest umieszczona informacja dotycząca stosowania 

witaminy D. 

Z powyższych względów Rada Miejska w Radoszycach uznaje jak w treści uchwały. 
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